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Η Προστακτική 

Όνομα: ________________________  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
1. Συμπληρώνω τα κενά: 

 
 Αν καθυστερήσω, δικαιολογ _ στε με, σας παρακαλώ, στους καλεσμένους.  

 Είστε άρρωστοι και δικαιολογ _ στε για τη σημερινή απουσία. 

 Πληροφορ _ στε τους ενδιαφερομένους ότι η ομιλία του δημάρχου αναβάλλεται. 

 Πληροφορ _ στε τα αποτελέσματα των ποδοσφαιρικών αγώνων από το ραδιόφωνο. 

 Τιμωρ _ στε από το διαιτητή του αγώνα κάθε φορά που παίζετε αντικανονικά. 

 Τιμωρ _ στε τους όταν παραβαίνουν τον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας. 

 Δεν ικανοποι _ στε από το μισθό σας και γι’ αυτό κάνετε απεργία;  

 Ικανοποι _ στε επιτέλους τα δίκαια αιτήματά τους. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
2. Συμπληρώνω τις παρακάτω προτάσεις με το επίθετο πολύς (σε όποιο γένος, αριθμό και 

πτώση πρέπει) ή με το επίρρημα πολύ. 
 
 «Η _____________ δουλειά τρώει τον αφέντη». 

 «Όπου λαλούν _____________ κοκόροι, αργεί να ξημερώσει». 

 «Όπου ακούς _____________ κεράσια κράτα και μικρό καλάθι;» 

 Από την _____________ βιασύνη της, ξέχασε τα κλειδιά της. 

 Είναι _____________ που θεωρούν ότι η ορειβασία είναι δύσκολο σπορ. 

 Περάσαμε __________ ωραία στο πάρτι και ήταν _________ νόστιμο το φαγητό. 

 Χτες έπεσε _____________ βροχή και σήμερα πέφτει _____________ χιόνι. 

 Χάρηκα _________ που είδα τον Κώστα, αλλά έπαιξα __________ λίγο μαζί του. 

 Δεν είχα κάνει _____________ λάθη στην ορθογραφία. 

 

 
Προσέχω την ορθογραφία 

 Πρέπει να πληροφορείστε καλά πώς θα είναι ο καιρός πριν ξεκινήσετε για ψάρεμα. 
 Πληροφορήστε με, σας παρακαλώ, για το πρόγραμμα της εκδήλωσης. 
 Όταν είστε ευγενικοί, ικανοποιείστε περισσότερο. 
 Χωρίς καθυστέρηση ικανοποιήστε τα δίκαια αιτήματά τους. 

Παρατηρούμε στα παραπάνω παραδείγματα ότι:  
Ο τύπος να πληροφορείστε είναι υποτακτική ενεστώτα παθητικής φωνής και γράφεται με ει. 
Ο τύπος ικανοποιείστε είναι οριστική ενεστώτα παθητικής φωνής και γράφεται με ει. 
Οι τύποι πληροφορήστε και ικανοποιήστε είναι προστακτικές αορίστου ενεργητικής φωνής 
και γράφονται με η. 
  
 

 

Ενικός αριθμός 
Ον. ο    πολύς η    πολλή το   πολύ 
Γεν. του πολύ/ 

του πολλού 
της πολλής του πολύ/ 

του πολλού 
Αιτ. τον πολύ την πολλή το   πολύ 

Πληθυντικός αριθμός 
Ον. οι πολλοί οι      πολλές τα       πολλά 
Γεν. των πολλών των   πολλών των     πολλών 
Αιτ. τους  πολλούς τις     πολλές τα       πολλά 

 

 
ΤΕΧΝΑΣΜΑ  

Το γράφω με ένα λ όταν αμέσως 
μετά το λ ακολουθεί υ:  
πολύς – πολύ  
Σε όλες τις άλλες περιπτώσεις 
το γράφω με δύο λ : 
πολλού – πολλές – πολλών κτλ. 
 

 

 



 
3. Μεταφέρω τις παρακάτω υποδείξεις ασφαλείας ενός καλοριφέρ λαδιού από το α΄ 

πρόσωπο Πληθυντικού της Οριστικής του Ενεστώτα στο β΄ πρόσωπο Πληθυντικού της 
Προστακτικής ή Υποτακτικής όπου ταιριάζει: 
 

1) Διαβάζουμε προσεχτικά τις οδηγίες χρήσης προτού θέσουμε σε λειτουργία τη 

συσκευή.  

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

2) Αφαιρούμε τη συσκευασία και βεβαιωνόμαστε ότι η συσκευή είναι άθικτη.  

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

3) Αν έχουμε αμφιβολίες, δε χρησιμοποιούμε τη συσκευή και επικοινωνούμε με το 

κατάστημα αγοράς.  

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

4) Δεν χρησιμοποιούμε τη συσκευή κοντά σε μπανιέρες, νιπτήρες, πισίνες κ.λ.π. 

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

5) Δεν τοποθετούμε το καλώδιο τροφοδοσίας επάνω στη συσκευή όσο είναι ακόμη 

ζεστή.  

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

6) Δεν επιχειρούμε ποτέ να ανοίξουμε οποιοδήποτε μέρος της συσκευής ή να 

αποσυναρμολογήσουμε τους διακόπτες ελέγχου της. 

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

7) Κρατάμε τα εύφλεκτα υλικά, όπως έπιπλα, κουρτίνες κ.λπ. σε απόσταση ασφαλείας 

από τη συσκευή. 

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

8) Δεν αγγίζουμε ποτέ τη συσκευή με βρεγμένα χέρια ή πόδια. 

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

9) Αποφεύγουμε να αγγίζουμε τις θερμές επιφάνειες της συσκευής και χρησιμοποιούμε 

πάντοτε τις λαβές. 

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

10) Δεν βυθίζουμε και δεν εκθέτουμε τη συσκευή στις ατμοσφαιρικές συνθήκες (βροχή, 

ήλιος κ.λπ.). 

____________________________________________________________

____________________________________________________________ 

 


